

[Text]

shown in their regions, such as the maritime provinces, and maybe in parts of Quebec also.

Dr. Low: I might add that I do not want to imply the new councils will be doing something entirely different from what, say, the National Research Council is doing, because the National Research Council has programs of encouragement to smaller universities, to bring up their level of research, recognizing that those universities have difficulty competing in open competition.

Senator McGrand: They are located in the regions. Is that what you have in mind, that these universities are located in the regions?

Senator Bourget: Not exactly. I think more importance should be given to the regions. As I said, there are so many regional disparities that I think emphasis should be put on that so as to encourage all the regions to develop some industries, projects and things like that.

The Chairman: Are there any further questions? Are there any general questions? Do you want to go through the bill part by part?

Senator Bourget: Mr. Chairman, do you think we should continue?

The Chairman: I do not think we should carry any of the parts, but members who have questions may not be able to be here the next time a meeting is called, and we do not know when that will be. There is a proposed amendment to one part.

Senator Bonnell: That is in Part VIII, "National Library." Clause 73 proposes amending paragraph 9(2)(c) of the National Library Act to read as follows:

three other persons, one each representing and nominated by the Canada Council, the Social Sciences and Humanities Research Council and the Association of Universities and Colleges of Canada.

It has been suggested that there should be four other persons, including one from the National Research Council of Canada, added to the list. Therefore, if that is the feeling of the committee, I make the motion that this bill be amended in clause 73 by striking out lines 11 to 16 inclusive, on page 22, and substituting therefor the following—

The Chairman: Perhaps Dr. Low should explain why the amendment is necessary.

Senator Bonnell: Perhaps if I make the motion for the amendment he might then discuss it.

The Chairman: Yes.

Senator Bonnell:

(c) four other persons, one each representing and nominated by the Canada Council, the Social Sciences and Humanities Research Council, the Association of Universities and Colleges of Canada and the National Research Council of Canada; and

I move that this amendment be substituted for the present clause 73.

[Traduction]

pas assez à elles, comme les provinces maritimes, et peut-être aussi certaines régions du Québec.

M. Low: J'ajouterais que je ne veux pas dire que les nouveaux conseils feront quelque chose d'entièrement différent de ce que fait maintenant, par exemple, le Conseil national de recherches, parce que ce dernier applique des programmes d'encouragement qui s'adressent aux petites universités, dans le but d'y favoriser la recherche, tout en reconnaissant qu'elles ont du mal à demeurer dans la course.

Le sénateur McGrand: Ce sont des universités de régions. Est-ce ce à quoi vous pensiez, c'est-à-dire que ces universités sont régionales?

Le sénateur Bourget: Pas précisément. Je pense qu'il faut accorder une plus grande importance aux régions. Comme je l'ai dit, il existe tant de disparités régionales que l'accent doit être mis sur ce point de façon à inciter toutes les régions à mettre en valeur certains secteurs de l'industrie, certains projets, des choses de ce genre.

Le président: Y a-t-il d'autres questions? D'autres questions d'ordre général? Voulez-vous étudier le bill partie par partie?

Le sénateur Bourget: Monsieur le président, croyez-vous que nous devrions continuer?

Le président: Je ne le crois pas, mais les députés qui ont des questions à poser ne seront peut-être pas ici à la prochaine réunion, et nous ne savons pas quand elle aura lieu. Il y a une modification proposée dans une partie.

Le sénateur Bonnell: A la partie VIII, au sujet de la «Bibliothèque nationale». L'article 73 propose que l'on abroge l'alinéa 9(2)c) de la Loi sur la bibliothèque nationale pour le remplacer par ce qui suit:

«c) de trois autres personnes respectivement nommées par le Conseil des Arts du Canada, le Conseil de recherches en sciences humaines et l'Association des universités et collèges du Canada pour les représenter; et»

Il a été proposé qu'il y ait quatre autres personnes, dont une du Conseil national de recherche du Canada. Par conséquent, si le Comité est d'accord, je propose que l'on modifie l'article 73 de ce projet de loi, en abrogeant les lignes 11 à 16 inclusivement, à la page 22, pour les remplacer par ce qui suit:

Le président: Monsieur Low devrait peut-être expliquer pourquoi il estime cette modification nécessaire.

Le sénateur Bonnell: Si vous permettez que je fasse lecture de l'amendement, il pourrait peut-être l'expliquer après.

Le président: Certainement.

Le sénateur Bonnell:

c) de quatre autres personnes, respectivement nommées par le Conseil des Arts du Canada, le Conseil de recherches en sciences humaines, l'Association des universités et collèges du Canada et le Conseil national de recherches du Canada, pour les représenter; et»

Je propose donc que cette modification remplace l'actuelle clause 73.